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P R O T O K Ó Ł  NR LV/14 

z sesji Rady Miejskiej w Kożuchowie 

odbytej w dniu 29 stycznia 2014 roku 

pod przewodnictwem Przewodniczącego 

Rady Miejskiej Jana Medyńskiego 

 

W sesji uczestniczyło 14 radnych na stan 15. 

Lista obecności w załączeniu. 
 

Ponadto w sesji uczestniczyli:  

1. Ogrodnik Andrzej  - Burmistrz Kożuchowa 

2. Żyrolis Adam   - Zastępca Burmistrza Kożuchowa 

3. Piotrowska Jolanta  - Skarbnik Gminy 

4. Szczepankiewicz Katarzyna - Radca Prawny UM 

5. Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miejskiego, sołtysi, goście. /Lista obecności  

w załączeniu./  
 

Do pkt.1. 

Otwarcia sesji o godz. 12.00 dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Medyński 

witając radnych oraz gości. Stwierdził prawomocność obrad.  
 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, odczytał proponowany porządek 

obrad, który przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad. 

2. Sprawozdanie z prac Burmistrza między sesjami. 

3. Interpelacje, wnioski i oświadczenia. 

4. Przyjęcie planów pracy na 2014 rok – podjęcie uchwały w sprawie:  

4.1 przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Kożuchowie na 2014 rok;  /Numer druku 

LV/1/14/ 

4.2 przyjęcia planu pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Kożuchowie na 2014 rok; 

/Numer druku LV/2/14/ 

5. Sprawozdania z działalności w roku 2013: 
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5.1 Rady Miejskiej, 

5.2 Komisji Stałych Rady Miejskiej, 

5.3 Przedstawiciela Gminy Kożuchów przy Społecznej Radzie ZOZ w Nowej Soli, 

5.4 z realizacji wniosków i interpelacji. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

6.1 zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok; /Numer druku LV/3/14/ 

6.2 udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Nowosolskiego na zadania bieżące 

związane z obsługą stanowiska Powiatowego Konserwatora Zabytków; /Numer 

druku LV/4/14/ 

6.3 bezprzetargowej dzierżawy nieruchomości niezabudowanej stanowiącej własność 

Gminy Kożuchów; /Numer druku LV/5/14/ 

6.4 zawarcia przez Gminę Kożuchów wspólnie z gminami: Nowa Sól - Miasto, Nowe 

Miasteczko, Bytom Odrzański, Nowa Sól, Otyń, Siedlisko, Kolsko, Porozumienia 

zwanego Umową Partnerską w sprawie powierzenia przez: Gminę Kożuchów, 

Nowe Miasteczko, Bytom Odrzański, Nowa Sól, Otyń, Siedlisko, Kolsko, Gminie 

Nowa Sól - Miasto zadań publicznych. /Numer druku LV/6/14/ 

6.5 podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na 

zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania 

finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania” na lata 2014-2020; /Numer druku LV/7/14/ 

6.6 określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania 

„Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020; /Numer druku 

LV/8/14/  

6.7 ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc 

gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020; /Numer druku LV/9/14/ 

7. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej nr LIV. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad sesji. 
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Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, złożył wniosek o wprowadzenie w punkcie 

6.8. porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie 

bonifikaty od ceny sprzedaży, nieruchomości lokalowej, położonej w Kożuchowie 

stanowiącej własność Gminy Kożuchów, wpisanej do rejestru zabytków. /Numer druku 

LV/10/14/ 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie / za – 14/ 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, złożył wniosek o wprowadzenie w punkcie 

6.9. porządku obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

regulaminu przyznawania stypendiów za osiągnięcia w dziedzinie sportu. /Numer druku 

LV/11/14/ 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie / za – 14/ 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, złożył wniosek o wprowadzenie w punkcie 

6.10. porządku obrad projektu uchwały w sprawie utworzenia instytucji kultury pod 

nazwą Muzeum Ziemi Kożuchowskiej. /Numer druku LV/12/14/ 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie / za – 14/ 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, złożył wniosek o wprowadzenie w punkcie 

6.11. porządku obrad projektu uchwały w sprawie nadania statutu Muzeum Ziemi 

Kożuchowskiej (w organizacji). /Numer druku LV/13/14/ 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie / za – 14/ 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, złożył wniosek o wprowadzenie w punkcie 

6.12. porządku obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

wzorów formularzy: informacji o nieruchomościach i obiektach budowlanych oraz 

deklaracji na podatek od nieruchomości, informacji o gruntach i deklaracji na podatek 

rolny, informacji o lasach i deklaracji na podatek leśny. /Numer druku LV/14/14/ 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie / za – 14/ 
 

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad. 

2. Sprawozdanie z prac Burmistrza między sesjami. 

3. Interpelacje, wnioski i oświadczenia. 

4. Przyjęcie planów pracy na 2014 rok – podjęcie uchwały w sprawie:  
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4.1 przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Kożuchowie na 2014 rok;  /Numer druku 

LV/1/14/ 

4.2 przyjęcia planu pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Kożuchowie na 2014 rok; 

/Numer druku LV/2/14/ 

5. Sprawozdania z działalności w roku 2013: 

5.1 Rady Miejskiej, 

5.2 Komisji Stałych Rady Miejskiej, 

5.3 Przedstawiciela Gminy Kożuchów przy Społecznej Radzie ZOZ w Nowej Soli, 

5.4 z realizacji wniosków i interpelacji. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

6.1 zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok; /Numer druku LV/3/14/ 

6.2 udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Nowosolskiego na zadania bieżące 

związane z obsługą stanowiska Powiatowego Konserwatora Zabytków; /Numer 

druku LV/4/14/ 

6.3 bezprzetargowej dzierżawy nieruchomości niezabudowanej stanowiącej własność 

Gminy Kożuchów; /Numer druku LV/5/14/ 

6.4 zawarcia przez Gminę Kożuchów wspólnie z gminami: Nowa Sól - Miasto, Nowe 

Miasteczko, Bytom Odrzański, Nowa Sól, Otyń, Siedlisko, Kolsko, Porozumienia 

zwanego Umową Partnerską w sprawie powierzenia przez: Gminę Kożuchów, 

Nowe Miasteczko, Bytom Odrzański, Nowa Sól, Otyń, Siedlisko, Kolsko, Gminie 

Nowa Sól - Miasto zadań publicznych. /Numer druku LV/6/14/ 

6.5 podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na 

zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania 

finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania” na lata 2014-2020; /Numer druku LV/7/14/ 

6.6 określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania 

„Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020; /Numer druku 

LV/8/14/  
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6.7 ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc 

gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020; /Numer druku LV/9/14/ 

6.8 wyrażenia zgody na podwyższenie bonifikaty od ceny sprzedaży, nieruchomości 

lokalowej, położonej w Kożuchowie stanowiącej własność Gminy Kożuchów, 

wpisanej do rejestru zabytków. /Numer druku LV/10/14/ 

6.9 zmieniająca uchwałę w sprawie określenia regulaminu przyznawania stypendiów 

za osiągnięcia w dziedzinie sportu. /Numer druku LV/11/14/ 

6.10 utworzenia instytucji kultury pod nazwą Muzeum Ziemi Kożuchowskiej. /Numer 

druku LV/12/14/ 

6.11 nadania statutu Muzeum Ziemi Kożuchowskiej (w organizacji). /Numer druku 

LV/13/14/ 

6.12 zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wzorów formularzy: informacji 

o nieruchomościach i obiektach budowlanych oraz deklaracji na podatek od 

nieruchomości, informacji o gruntach i deklaracji na podatek rolny, informacji 

o lasach i deklaracji na podatek leśny. /Numer druku LV/14/14/ 

7. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej nr LIV. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad sesji. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. / za – 14/ 
 

Do pkt.2. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił sprawozdanie z prac 

Burmistrza między sesjami./Sprawozdanie w załączeniu./ 

Jelinek Marcin – radny, stwierdził, iż nie otrzymał odpowiedzi na interpelację  

w sprawie cmentarzy. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, poinformował, że odpowiedź na tą 

interpelację ma na biurku, ale nie została jeszcze podpisana. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, zapytał, 

czy na spotkaniu ze Starostą poruszany był problem drogi Radwanów- Broniszów. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, twierdząco odpowiedział na zadane 

pytanie. Uzupełnił, iż zaproponował spotkanie ze Starostą Zielonogórskim celem 

przygotowania dokumentacji projektowej na przebudowanie drogi od miejscowości 

Jarogniewice do miejscowości Radwanów, jak również przez Radwanów. Kierownik 
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Powiatowego Zarządu Dróg  zaproponował wykonanie bieżących napraw nawierzchni 

drogi w Radwanowie, natomiast drogę pomiędzy Radwanowem a Jarogniewicami  

będzie obejmował duży projekt, być może wspólny, czterech partnerów tj. Gmina 

wiejska Zielona Góra, Starostwo Zielonogórskie,  Starostwo Nowosolskie, Gmina 

Kożuchów.  

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, zapytał, 

czy projekt obejmie drogę biegnącą przez Radwanów. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, powtórzył, że być może w tym roku uda się 

poprawić stan nawierzchni. Natomiast przy dużej przebudowie całości będzie szansa na 

kompleksowy remont drogi.   
 

Do pkt.3. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, poprosił o składanie wniosków  

i interpelacji w formie ustnej lub pisemnej. 

Perdian Halina – radna, poinformowała, że w miesiącu listopadzie 2013 r. złożyła 

wniosek o postawienie krzyża na cmentarzu wojskowym w Kożuchowie. Przeczytała 

odpowiedzi uzyskane od Burmistrza Kożuchowa, od Proboszcza Parafii pw. M.B. 

Gromnicznej w Kożuchowie oraz z Kurii Zielonogórskiej. /Odpowiedzi w załączeniu./ 

Poprosiła o wyrażenie opinii w tej sprawie przez Burmistrza Kożuchowa oraz radnych 

Rady Miejskiej w Kożuchowie.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zapewnił, że popiera wniosek, ale  

w pierwszej kolejności należy spełnić procedurę formalną. Należy ustalić ze służbami 

Wojewody czy na cmentarzu należy umieścić jeden czy też dwa krzyże. Nadmienił, że 

dużo wcześniej wniosek w tej sprawie złożył Pan Wiesław Wasylciów.  

Jelinek Marcin – radny, poruszył sprawę dowozu do szkół dzieci z Książ Śląskiego i ze 

Studzieńca. Zwrócił uwagę, że nie jest to sprawa nowa. Prowadził rozmowy  

z Naczelnikiem Wydziału OKSiZ, z Dyrektorem Gimnazjum, z Dyrektorem Szkoły 

Podstawowej w Mirocinie Dolnym. Stwierdził, iż wszyscy są bezradni w sprawie 

konfliktu kierowcy autobusu z dziećmi. Poprosił o interwencję w tej sprawie. Sytuacja 

trwa kilkadziesiąt miesięcy a interwencji nie było. W związku z tym mieszkańcy na ręce 

Burmistrza oraz Przewodniczącego Rady Miejskiej złożyli w tej sprawie petycję.  

Zapewnił, że mieszkańcy zdają sobie sprawę, iż decyzja w tym zakresie należy do PKS, 

ale proszą o interwencję. 
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Ćwiklik – Kowalska Anna – Naczelnik Wydziału OKSiZ, poinformowała, że jest  

w stałym kontakcie z Panem Banaszakiem, który współpracuje z Gminą z ramienia PKS. 

Stwierdziła, iż konflikt ma inne podłoże, które nie jest meritum sprawy. Przeprowadzane 

były rozmowy z kierowcą. Każda ze stron ma swoje racje. Konflikt rozpoczął się  

z chwilą kiedy na dowozach zatrudniona, jako opiekunka, została żona kierowcy.  

Stwierdziła, iż nie wie czy konflikt jest słuszny. Dyrektorzy stwierdzili, iż na ten konflikt 

należy spojrzeć „z przymrużeniem oka”. Zapewniła, iż ponownie porozmawia z Panem 

Banaszakiem. Dodała, że trudno kogoś pozbawiać pracy, jeżeli przyczyny konfliktu nie 

są jasne. Zasugerowała, uczestnictwo w dowozie dzieci w celu sprawdzenia sytuacji. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, 

stwierdził, że nie chodzi o pozbawienie kierowcy pracy, ale o zamianę kierowcy. 

Jelinek Marcin – radny, zwrócił uwagę, że w sprawie chodzi o bezpieczeństwo dzieci, 

dlatego należy „coś” z tą sprawą zrobić. W chwili obecnej rozmowa nic nie pomoże. 

Zapewnił, że nie ocenia żadnej ze stron, zwraca uwagę na problem, który należy 

rozwiązać. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, poprosił o nielicytowanie się która ze 

stron ma rację. Ma nadzieję, że Naczelnik Wydziału OKSiZ podejmie stosowne 

działania. Przychylił się do propozycji radnego M. Jelinka w zakresie zmiany kierowcy.  

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, zwrócił 

uwagę, że na stronie internetowej Urzędu nie ma informacji nt. możliwości przekazania 

1% podatku na rzecz stowarzyszeń z terenu Gminy. Poprosił o rokroczne zamieszczenie 

wykazu na stronie internetowej.  
 

Do pkt. 4.1  

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Kożuchowie na 2014 rok.  /Numer 

druku LV/1/14/ Przedstawił autopoprawkę do projektu uchwały. /Autopoprawka  

w załączeniu./  

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych 

RM. /Opinie w załączeniu./ 
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Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Kożuchowie na 2014 rok.  /Numer 

druku LV/1a/14/ 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. / za – 14/ 
 

Do pkt. 4.2  

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia planu pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Kożuchowie na 2014 

rok. /Numer druku LV/2/14/ Przedstawił autopoprawkę do projektu uchwały. 

/Autopoprawka w załączeniu./  

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej, 

poprosiła o wprowadzenie do planu pracy Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej  

w miesiącach styczeń do czerwiec oraz wrzesień – październik punktów: Materiały 

sesyjne oraz Sprawy różne.  

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych 

RM. /Opinie w załączeniu./ 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia planu pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Kożuchowie na 2014 

rok. /Numer druku LV/2a/14/ 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. / za – 14/ 
 

Do pkt.5.1. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił sprawozdanie  

z działalności Rady Miejskiej w roku 2013. /Sprawozdanie w załączeniu./ 
 

Do pkt.5.2. 

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, przedstawił 

sprawozdanie z działalności Komisji w roku 2013. /Sprawozdanie w załączeniu./ 

Franczak Jan – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu Rady Miejskiej,  

przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji w roku 2013. /Sprawozdanie  

w załączeniu./ 

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej,  

przedstawiła sprawozdanie z działalności Komisji w roku 2013. /Sprawozdanie  

w załączeniu./ 
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Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, 

przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji w roku 2013. /Sprawozdanie  

w załączeniu./ 
 

Do pkt.5.3. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił sprawozdanie Przedstawiciela 

Gminy Kożuchów przy Społecznej Radzie ZOZ w Nowej Soli za rok 2013. 

Poinformował, że w ciągu roku odbyło się jedno spotkanie na którym Rada opiniowała 

zakres działań i budżet na 2014 rok. Zaproponował, wprowadzenie do planu pracy Rady 

Miejskiej punktu dotyczącego funkcjonowania szpitala w Nowej Soli. 
 

Do pkt.5.4. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił sprawozdanie z realizacji 

wniosków i interpelacji w roku 2013. /Sprawozdanie w załączeniu./ Poprosił o zwrócenie 

uwagi na terminowe udzielanie odpowiedzi na złożone wnioski i interpelacje.  Stwierdził, 

iż większość wniosków składana jest podczas sesji. Zwrócił uwagę, że po to zostały 

powołane Komisje, aby większość spraw rozpatrywać i omawiać podczas ich posiedzeń. 
 

Do pkt. 6.1 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok. /Numer druku LV/3/14/ Przedstawił 

autopoprawkę do projektu uchwały. /Autopoprawka w załączeniu./  

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych 

RM. /Opinie w załączeniu./ 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok. /Numer druku LV/3a/14/ 

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów /za – 12, przeciw – 0,  wstrzymało 

się od głosu – 1,  nie głosowało – 0/ 

Podczas głosowania obecnych 13 radnych/ 
 

Do pkt. 6.2 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Nowosolskiego na zadania bieżące związane 

z obsługą stanowiska Powiatowego Konserwatora Zabytków. /Numer druku LV/4/14/ 
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Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych 

RM. /Opinie w załączeniu./ 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Nowosolskiego na zadania bieżące 

związane z obsługą stanowiska Powiatowego Konserwatora Zabytków. 

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów /za – 13, przeciw – 0,  wstrzymało 

się od głosu – 1,  nie głosowało – 0/ 
 

Do pkt. 6.3 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały w sprawie 

bezprzetargowej dzierżawy nieruchomości niezabudowanej stanowiącej własność Gminy 

Kożuchów. /Numer druku LV/5/14/ 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, 

stwierdził, że stoi na stanowisku, iż nieruchomości gruntowe czy też budynkowe będące 

własnością Gminy nie powinny być oddawane w dzierżawę w formie bezprzetargowej.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, wyjaśnił, że jeżeli wpłynęłyby dwa wnioski 

na dzierżawę tej samej nieruchomości, to bezwzględnie zostałby ogłoszony przetarg.  

W sytuacji kiedy Gmina dysponuje działką o powierzchni ok. 1 ha, a wpłynął wniosek na 

dzierżawę 40 m
2
,
 
to nie ma najmniejszej potrzeby i sensu ogłaszania przetargu, ponieważ 

wiązałoby się to z wydzieleniem geodezyjnym nieruchomości, kosztami przetargu oraz 

kosztami wyceny. Zapewnił, że każdy przedsiębiorca, który będzie chciał prowadzić 

działalność przy cmentarzu otrzyma zgodę Gminy.  

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych 

RM. /Opinie w załączeniu./ 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie bezprzetargowej dzierżawy nieruchomości niezabudowanej stanowiącej 

własność Gminy Kożuchów. 

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów /za – 11, przeciw – 1,  wstrzymało 

się od głosu –  2,  nie głosowało – 0/ 
 

Do pkt. 6.4 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zawarcia przez Gminę Kożuchów wspólnie z gminami: Nowa Sól - Miasto, Nowe 

Miasteczko, Bytom Odrzański, Nowa Sól, Otyń, Siedlisko, Kolsko, Porozumienia 
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zwanego Umową Partnerską w sprawie powierzenia przez: Gminę Kożuchów, Nowe 

Miasteczko, Bytom Odrzański, Nowa Sól, Otyń, Siedlisko, Kolsko, Gminie Nowa Sól - 

Miasto zadań publicznych. /Numer druku LV/6/14/ 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych 

RM. /Opinie w załączeniu./ 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie zawarcia przez Gminę Kożuchów wspólnie z gminami: Nowa Sól - Miasto, 

Nowe Miasteczko, Bytom Odrzański, Nowa Sól, Otyń, Siedlisko, Kolsko, Porozumienia 

zwanego Umową Partnerską w sprawie powierzenia przez: Gminę Kożuchów, Nowe 

Miasteczko, Bytom Odrzański, Nowa Sól, Otyń, Siedlisko, Kolsko, Gminie Nowa Sól - 

Miasto zadań publicznych. 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. / za – 14/ 
 

Do pkt. 6.5 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 

pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 

żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin 

w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

/Numer druku LV/7/14/ Przedstawił autopoprawkę do projektu uchwały. /Autopoprawka 

w załączeniu./  

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych 

RM. /Opinie w załączeniu./ 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup 

posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego 

gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

/Numer druku LV/7a/14/ 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. / za – 14/ 
 

Do pkt. 6.6 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały w sprawie 

określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 
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świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. /Numer druku LV/8/14/ Przedstawił 

autopoprawkę do projektu uchwały. /Autopoprawka w załączeniu./  

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych 

RM. /Opinie w załączeniu./ 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku 

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. /Numer druku LV/8a/14/ 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. / za – 14/ 
 

Do pkt. 6.7 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały w sprawie 

ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc gminy 

w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. /Numer druku LV/9/14/ Przedstawił 

autopoprawkę do projektu uchwały. /Autopoprawka w załączeniu./  

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych 

RM. /Opinie w załączeniu./ 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania 

„Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. /Numer druku LV/9a/14/ 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. / za – 14/ 
 

Do pkt. 6.8 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na podwyższenie bonifikaty od ceny sprzedaży, nieruchomości 

lokalowej, położonej w Kożuchowie stanowiącej własność Gminy Kożuchów, wpisanej 

do rejestru zabytków. /Numer druku LV/10/14/ 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych 

RM. /Opinie w załączeniu./ 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie bonifikaty od ceny sprzedaży, 



13 

 

nieruchomości lokalowej, położonej w Kożuchowie stanowiącej własność Gminy 

Kożuchów, wpisanej do rejestru zabytków. 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. / za – 14/ 
 

Do pkt. 6.9 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie określenia regulaminu przyznawania stypendiów za osiągnięcia  

w dziedzinie sportu. /Numer druku LV/11/14/ 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych 

RM. /Opinie w załączeniu./ 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie określenia regulaminu przyznawania stypendiów za 

osiągnięcia w dziedzinie sportu. 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. / za – 14/ 
 

Do pkt. 6.10 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały w sprawie 

utworzenia instytucji kultury pod nazwą Muzeum Ziemi Kożuchowskiej. /Numer druku 

LV/12/14/ 

Jelinek Marcin – radny, zapytał ile Gminę Kożuchów będzie kosztowało muzeum  

w latach następnych. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, odpowiedział, że szacowane koszty 

działalności muzeum będą kształtowały się na poziomie 200 000 – 300 000 zł. Będą, to 

środki przeznaczone z budżetu Gminy na bieżącą działalność. Na działalność 

merytoryczną istnieje szansa starania się o środki zewnętrzne, m.in. z Ministerstwa 

Kultury i Dziedzictwa Narodowego. Istotną wartością, jaką muzeum może wnieść dla 

mieszkańców Kożuchowa, jest poziom rozwoju kultury mieszkańców i wyjście 

naprzeciw oczekiwaniom tych mieszkańców, którzy chcą, aby muzeum powstało. Dodał, 

że wszelkie znaleziska muszą być umieszczane w muzeum. W chwili obecnej eksponaty 

znalezione na terenie Gminy znajdują się m.in. w muzeach w Zielonej Górze i Świdnicy. 

Muzeum w pierwotnej wersji będzie w organizacji, formalnie zacznie istnieć, kiedy 

dokona się pierwsza wystawa. Podsumował, iż tak historyczne miasto, jak Kożuchów 

powinno mieć muzeum. 
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Jelinek Marcin – radny, stwierdził, iż zrozumiał, że powołanie muzeum nie odbędzie się 

kosztem KOKiS „Zamek”, czy też biblioteki, że dotacje dla tych instytucji nie ulegną 

zmianie. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, wyjaśnił, że zgodnie z projektem uchwały, 

w roku bieżącym środki na utrzymanie muzeum zostaną wydzielone z budżetu KOKiS 

„Zamek”. Natomiast w latach następnych będzie to samodzielny budżet.  

Jelinek Marcin – radny, zapytał, czy Izba Regionalna będzie w strukturach KOKiS 

„Zamek”, czy w strukturach muzeum. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, stwierdził, iż jest to przedmiot dalszych 

rozmów między dyrektorami poszczególnych jednostek. 

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej, 

zauważyła, że środki w kwocie 200 000 zł nie zostały przewidziane w budżecie, dlatego 

wstrzyma się z podjęciem decyzji. Zgodziła, się z tym, iż w Kożuchowie powinno być 

muzeum, ale na chwilę obecną eksponaty zabezpieczone są w innych muzeach  

a inwestycja powinna być przeniesiona na rok przyszły.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, uzupełnił, że w roku bieżącym będzie 

potrzebne maksymalnie 80 000 zł., które będą przeniesione z budżetu KOKiS „Zamek”. 

200 000 – 300 000 zł. jest budżetem docelowym, który będzie uchwalony nie wcześniej 

niż w  2015 r. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, zauważył, że jeżeli chcemy mieć 

kulturę na odpowiednim poziomie, to należy do niej dokładać. 

Prokopiak Alicja – mieszkanka, zapytała, czy nie lepiej przeznaczyć środki na remont 

wieży ciśnień oraz remont murów obronnych. Obiekty te są wizytówką miasta a nie 

spalony GS i rozwalająca się szwalnia. Kultury nie zbudujemy jednym muzeum. 

Działania te można odłożyć na dalszy plan. Dodała, że jest to zdanie zarówno jej jak  

i innych mieszkańców miasta. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, wyjaśnił, iż wieża ciśnień jest własnością 

P.U.K. „Uskom”, które wystąpiło o środki finansowe na jej przebudowę. Został 

ogłoszony przetarg na przebudowę wieży ciśnień. W miesiącu lutym będzie widomo kto  

i za ile wykona remont wieży. Licytacja obiektu Spółdzielni „Lubkon” została 

zaplanowana na 10 lutego br. Zgodnie z uchwałą budżetową Gmina kupi ten obiekt  

z przeznaczeniem m.in. na siedzibę instytucji kultury. Spalony budynek GS nie jest 
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własnością Gminy. Z uzyskanych informacji, wynika, że Urząd Skarbowy prowadzi 

licytację nieruchomości, które były własnością GS z wyłączeniem tej nieruchomości. 

Prokopiak Alicja – mieszkanka, stwierdziła, że Burmistrz i radni są gospodarzami, 

dlatego do nich się zwraca w sprawie bałaganu w mieście. Wstyd jest pokazać miasto 

ludziom którzy je odwiedzają. Pieniądze należy przeznaczyć na „coś” innego a nie na 

muzeum, które może poczekać. Dodała, że zamek świeci pustkami, nic się nie dzieje, 

ponieważ nie ma pieniędzy. Zwróciła uwagę na konieczność budowy ronda. 

Jelinek Marcin – radny, zapytał, czy jednocześnie będą prowadzone tak duże inwestycje 

jak remont „Lubkonu” i remont muzeum. Zapytał czy Burmistrz w budżecie widzi środki 

wkład własny do inwestycji.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zapewnił, iż widzi w budżecie takie środki. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych 

RM. /Opinie w załączeniu./ 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie utworzenia instytucji kultury pod nazwą Muzeum Ziemi Kożuchowskiej. 

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów /za – 9, przeciw – 1,  wstrzymało się 

od głosu –  4,  nie głosowało – 0/ 
 

Do pkt. 6.11 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały w sprawie 

nadania statutu Muzeum Ziemi Kożuchowskiej (w organizacji). /Numer druku LV/13/14/ 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych 

RM. /Opinie w załączeniu./ 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie nadania statutu Muzeum Ziemi Kożuchowskiej (w organizacji). 

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów /za – 9, przeciw – 0,  wstrzymało się 

od głosu –  5,  nie głosowało – 0/ 
 

Do pkt. 6.12 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie określenia wzorów formularzy: informacji o nieruchomościach 

i obiektach budowlanych oraz deklaracji na podatek od nieruchomości, informacji 

o gruntach i deklaracji na podatek rolny, informacji o lasach i deklaracji na podatek 

leśny. /Numer druku LV/14/14/ 
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Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych 

RM. /Opinie w załączeniu./ 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wzorów formularzy: informacji 

o nieruchomościach i obiektach budowlanych oraz deklaracji na podatek od 

nieruchomości, informacji o gruntach i deklaracji na podatek rolny, informacji o lasach 

i deklaracji na podatek leśny. 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. / za – 14/ 
 

Do pkt.7 

Protokół z sesji Rady Miejskiej nr LIV został przyjęty jednogłośnie. /za – 13/ 

Podczas głosowania obecnych 13 radnych. 
 

Do pkt.8 

Perdian Halina – radna, poprosiła o uprzątnięcie worków z liśćmi z parku. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zapewnił, że worki zostaną wywiezione 

przez firmę, która zajmowała się sprzątaniem. 

Prokopiak Alicja – mieszkanka, powróciła do tematu abonamentu za dostarczanie 

wody. Stwierdziła, iż sprawa ciągnie się od dwóch lat. Najpierw Burmistrz powiedział, iż 

powinna się cieszyć, że jest sponsorem abonamentu, Pan Zieliński wyjaśnił, że ona płaci 

abonament, ponieważ ma inny przekrój rur. Poinformowała, że napisała do Ministerstwa 

i uzyskała odpowiedź. Stwierdziła, że Burmistrz zatrudnił katechetę, zapewniła, że nie 

ma nic przeciwko jego wykształceniu, ale powinien zająć się nauczaniem religii  

w szkole, bo akurat na to stanowisko się nadaje. Chce osiągać zyski tylko podnoszeniem 

opłat m.in. za cmentarz za wodę, która w tej chwili kosztuje prawie 5 zł. z abonamentem. 

Burmistrz i radni podnoszą podatki a ludzie nie mają z czego płacić. Jeden kubik wody, 

który zużywa przeciętnie jedna osoba kosztuje 20 zł., tj. 9,50 abonament i ponad 10 zł 

woda, jest to najdroższa woda w Polsce, a jest brudna i zawiera pałeczki koli. Dodała, że 

wyliczenia obejmują koszty kanalizacji. Z odpowiedzi Ministerstwa wynika, że opłata 

abonamentowa dotyczy wszystkich odbiorców, których zużycie wody jest opomiarowane 

zarówno wodomierzami głównymi, jak i lokalowymi. Niestety Burmistrz dopuścił do 

tego, że Prezes P.U.K. „Uskom”, okrada część miasta, ponieważ z części miasta pobiera 

opłatę a pozwala, tam gdzie mieszka większość radnych, gdzie mieszka Burmistrz, gdzie 

mieszka Przewodniczący, na niepłacenie abonamentu. Ta sprawa nadaje się do 
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prokuratora. Kolejną sprawą, którą już wcześniej zgłaszała, jest brak ławek  

w Kożuchowie. W trakcie pieszym na ul. Nowosolnej są dwie ławki. Z tej trasy 

korzystają ludzie starsi, którzy chcą odpocząć. Ławki zostały postawione w Rynku. Na 

ul. Słowackiego, na skwerkach przy ulicy Wolności również nie ma ławek, wszędzie 

zostały zlikwidowane. Następna sprawa dotyczy opłat za cmentarze. Powiedziała, że ma 

pięć grobów na cmentarzu. Żeby opłacić je na 25 lat należy wziąć kredyt. Do tego 

doprowadził Prezes P.U.K. „Uskom” za pozwoleniem Burmistrza. Brak jest koszy na 

śmieci, a dwa kosze na ulicy Słowackiego są rozwalone. Śmieci mogą być tydzień czasu 

wysypane i nikt nie reaguje. Nie wie kto jest odpowiedzialny za sprzątanie i odśnieżanie 

ulic. Dzisiaj, dlatego że jest sesja, to ten Pan przejechał a tak nie ma mowy, aby ktoś na 

ulicy Słowackiego odgarnął śnieg. Stwierdziła, że w Kożuchowie jest masa bezdomnych. 

Zapytała, gdzie te osoby nocują, czy jest noclegownia, ponieważ osoby te śpią  

w altankach a ona już nie ma zdrowia wyganiać ich z ogrodu.   

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, odpowiedział, że przed znacznym 

obniżeniem temperatur odbyło się spotkanie z Kierownikiem Ośrodka Pomocy 

Społecznej, Komendantem Straży Miejskiej. Zidentyfikowano gdzie przebywają osoby, 

które nie mają stałego zameldowania oraz ile takich osób jest.  W uzgodnieniu  

z Dyrektorem Domu Pomocy Społecznej Kożuchowie, wydzielony został jeden pokój  

z sześcioma łóżkami dla osób, które nie mają gdzie przebywać. Wszystkie osoby zostały 

poinformowane o możliwości noclegu w Domu Pomocy Społecznej. Pierwszej nocy nikt 

nie skorzystał z tej możliwości, w kolejnych jest 2 – 3 osoby na 16 zidentyfikowanych. 

Uzupełnił, że osoby te mają możliwość skorzystania z kąpieli oraz ciepłego posiłku. 

Wszystkie osoby bezdomne mają zapewniony ciepły posiłek w ciągu dnia, który jest 

finansowany przez Ośrodek Pomocy Społecznej  w Kożuchowie. Jeżeli dana osoba 

będzie korzystała z noclegu ma również zapewniony ciepły posiłek na kolację.  

Prokopiak Alicja – mieszkanka, poprosiła radnych, aby w trakcie czyjeś wypowiedzi nie 

pokazywali, że trzeba przerwać tą wypowiedź. Po to jest się radnym, żeby wysłuchać 

wszystkich tj. głupich, jeśli się ma kogoś za takiego, i mądrych. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, zapytał, 

kiedy zostanie ogłoszony przetarg na wykonanie oświetlenie ul. Grota Roweckiego. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, poinformował, że 

najprawdopodobniej przetarg zostanie ogłoszony do połowy lutego br. Dokumentacja jest 
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już gotowa. W chwili obecnej dokumentacja podlega uzgodnieniom w wydziale 

merytorycznym.  

Prokopiak Alicja – mieszkanka, uzupełniła, że odpowiedź dotyczącą abonamentu 

otrzymała z Ministerstwa Infrastruktury i Rozwoju. Departament mieszkalnictwa. 

Poprosiła o zbadanie sprawy, ponieważ ludzie nawet nie wiedzą za co płacą. Wyjaśniono 

również, że woda powinna się nadawać do użycia. Odbiór ścieków też powinien być 

dobry a nie tak jak to jest w tej chwili, że płacimy za kanalizację 100% oraz dodatkowo 

płacimy za wywóz szamba. 

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, powiedział, że 

skoro muzeum ma powstać, to należałoby, oprócz zamierzchłej przeszłości, zająć się 

dokumentowaniem historii po 1945 r., ponieważ żyje już coraz mniej świadków tamtych 

wydarzeń. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przychylił się do wypowiedzi radnego  

H. Zielińskiego. Zapewnił, iż tematyka ta będzie również przedmiotem działań muzeum.  

Prokopiak Alicja – mieszkanka, zapytała, kiedy rozpoczną się prace związane z budową 

ronda. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, odpowiedział, że dokumentacja inwestycji 

wraz z pozwoleniami jest gotowa. Zgodnie z planem wykonawczym Zarządu Dróg 

Wojewódzkich rozpoczęcie budowy planowane jest na 2015 r. Być może na koniec 2014 

r. ogłoszony zostanie przetarg. 

Prokopiak Alicja – mieszkanka, zwróciła uwagę, że w ubiegłym roku Zastępca 

Burmistrza informował, że rondo będzie oddane do użytku w 2014 r. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, wyjaśnił, iż jest to inwestycja Zarządu 

Dróg Wojewódzkich. Gmina jedynie przypomina, prosi oraz wspiera Zarząd Dróg 

Wojewódzkich. Przypomniał, że Gmina pokryła 50% kosztów wykonania projektu 

budowlanego. Składane są deklaracje częściowego udziału finansowego w celu 

przyspieszenia wykonania zadania ponieważ Zarząd chciał to zadanie przełożyć na 2017 

– 2018 rok. 

Prokopiak Alicja – mieszkanka, stwierdziła, iż podczas kampanii wyborczej Burmistrz 

informował, że będą budowane baseny z prawdziwego zdarzenia oraz ścieżki rowerowe. 

Do dziś nic tam nie ma. 



19 

 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zapewnił, iż podtrzymuje swoje deklaracje. 

Zapewnił, że w przypadku możliwości pozyskania środków zewnętrznych na wykonanie 

takiego zadania zostaną wykorzystane. Jeżeli inwestycja ma kosztować kilka milionów 

złotych, to dofinansowanie na poziomie 200 000 – 500 000 zł. jest zbyt małe. 

Dofinansowanie musi wynieść min. 50%.  

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, 

poinformował, że na posiedzeniu Komisji Wsi i Rolnictwa analizowany był bilans 

funduszu sołeckiego. W miejscowości Podbrzezie Dolne widnieje zapis „wykonanie 

dokumentacji na budowę nawierzchni dróg Podbrzezie Dolne”. Z informacji uzyskanych 

od pracownika wynika, iż nie jest to dokumentacja tylko koncepcja.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zapewnił, iż wszystko idzie zgodnie  

z planem. W uzgodnieniu z Sołtysem rozszerzony został zakres prac, dlatego w roku 

ubiegłym jak i w roku bieżącym zabezpieczono środki na ten cel.  

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, 

stwierdził, iż wątpliwości budzi konieczność wykonania koncepcji a następnie 

dokumentacji projektowej.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, poprosił o zaufanie, powtórzył, że 

wszystko idzie w dobrą stronę. Całość zadania będzie wykonana zgodnie z tym co 

zostało zapisane. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, 

powtórzył, iż nie chodzi o sens inwestycji, tylko o sens wydawania środków finansowych 

w kwocie ponad 10 000 zł. na wykonanie koncepcji a następnie kilkadziesiąt tysięcy na 

wykonanie projektu. Zapytał, czy nie można było wykonać od razu projektu.   

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, wyjaśnił, że projekt jest robiony od razu, 

natomiast koncepcja, jest elementem całości projektu. Umowa dotyczy całości projektu. 

Koncepcja służy do konsultacji z mieszkańcami zanim projektant wykona 100% projektu 

budowlanego. Na spotkaniach konsultacyjnych mieszkańcy będą mieli możliwość wnieść 

swoje uwagi do zakresu projektowego. Do gotowego projektu budowlanego nie można 

wnieść takich uwag. Uzupełnił, że rysunki koncepcyjne są elementem całości, które nie 

są wydzielone w wynagrodzeniu.  

Jelinek Marcin – radny, stwierdził, iż członkowie Komisji uzyskali inną informację. 

Przekazano, iż środki z funduszu sołeckiego przeznaczone zostały na wykonanie 
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koncepcji. Uzyskano również informację, iż nie było konieczności wykonywania 

koncepcji. Projekt budowlany będzie wykonywany na podstawie koncepcji. Zapytał, czy 

koncepcja była wymagana, czy zasadne było wydanie 10 700 zł na wykonanie koncepcji. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, stwierdził, iż nie wie czy po raz wtóry ma 

wyjaśniać zagadnienie i odpowiadać na pytanie. Wyjaśnił, iż całość wykonania 

dokumentacji zadania tj. przebudowa dróg wraz z kanalizacją deszczową z oświetleniem 

terenu kosztuje ponad 40 000 zł. w tej cenie zawarta jest również koncepcja, która 

podlega konsultacjom z mieszkańcami.  

Zakrzewski Bronisław – radny, poinformował, że na początku roku szkolnego, przez 

Ministerstwo Sportu, zostały ogłoszone trzy programy sportowe kierowane do uczniów 

szkół podstawowych. Gmina Kożuchów zgłosiła się do jednego programu. Zapytał, czy 

jest już wiadomo w jaki sposób projekt będzie realizowany. 

Maciąg Piotr – Naczelnik Wydziału PR, poinformował, że zgłoszenie chęci 

uczestnictwa w programie zostało wysłane do Urzędu Marszałkowskiego w listopadzie 

2013 r. na tej podstawie Urząd Marszałkowski dokonuje weryfikacji i zapotrzebowania. 

Z informacji telefonicznej uzyskanej w roku ubiegłym wynika, że w okolicach stycznia – 

lutego br. program będzie rozstrzygnięty. Dodał, iż zapotrzebowanie na program 

multisport jest o około 10 razy wyższe niż możliwe środki do uzyskania. 

Zakrzewski Bronisław – radny, stwierdził, że bardzo tanim kosztem, nie czekając na 

środki zewnętrzne, można by było wprowadzić ten program dla klas pierwszych. 

Program polega na tym, że jedną z godzin w-f w tygodniu prowadzi nauczyciel 

wychowania fizycznego w towarzystwie wychowawcy. Zapytał, czy Gmina jest w stanie 

wprowadzić program przy pomocy zatrudnionych nauczycieli w ramach godzin 

nadliczbowych lub uzupełniając etat. Koszty będą niewielkie a korzyści bardzo duże.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zapewnił, że temat zostanie 

przeanalizowany na naradzie z Dyrektorami, która odbędzie się po feriach.  

Franczak Jan – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu Rady Miejskiej, zapytał, 

jaki jest końcowy efekt rozmów prowadzonych z firmą Nemex. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, poinformował, że firma Nemex 

przedstawiła ofertę. Gmina chcąc wejść w partnerstwo publiczno – prawne musi się do 

tego odpowiednio przygotować. Końcowym elementem, jest przetarg na wyłonienie 

partnera prywatnego do którego może przystąpić każda firma. Stwierdził, iż rozumie, że 
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radny pyta w kontekście oświetlenia miejscowości Stypułów, które jest bardzo ważne. 

Problem polega na tym, iż w części miejscowości nie ma w ogóle słupów 

oświetleniowych, dlatego sieć trzeba projektować i budować od podstaw. Ta oferta 

dotyczy wymiany istniejącego oświetlenia a nie projektowania nowego oświetlenia. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, uzupełnił, że w dniu dzisiejszym 

firma Nemex zaproponowała instalację pilotażową. Propozycja ma charakter zakresu 

rzeczowego. W najbliższych dniach prowadzone będą rozmowy na ten temat. 

Przedstawiciel Firmy poinformował również, że przygląda się uważnie wypowiedziom 

na temat Firmy, które pojawiły się w Gminie Kożuchów. Niektóre wypowiedzi uważa za 

nieprawdziwe, nieuprawnione i nie wyklucza wyciagnięcia określonych konsekwencji. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, 

poinformował, że został poproszony przez Panią Prokopiak o przekazanie informacji, iż 

była na planowanym dyżurze Przewodniczących w dniu dzisiejszym ale nikt nie 

dyżuruje. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, stwierdził, że jeżeli ktoś chce być 

bardzo uszczypliwy, to potrafi to zrobić. Jeżeli mieszkaniec chce porozmawiać  

z dyżurującym, to pracownik sekretariatu wie gdzie on jest i że należy go wywołać z sesji 

lub Komisji. 

Jelinek Marcin – radny, stwierdził, iż na jednej z sesji radny B. Zakrzewski poruszał 

problem prowadzenia zajęć nauki w szachy w ramach lekcji w-f, zapytał, czy problem 

został rozwiązany. 

Ćwiklik – Kowalska Anna – Naczelnik Wydziału OKSiZ, wyjaśniła, że w Szkole 

Podstawowej nr 2 uczniowie jedną godzinę wychowania fizycznego spędzają na nauce 

gry w szachy. W tym zakresie zostało podpisane porozumienie z Klubem Szachowym. 

Stwierdziła, iż radny Zakrzewski proponował, aby w klasach I – III dwóch nauczycieli 

uczyło w-f. Stwierdziła, iż nie wie na czym ma to polegać. Uważa, że Ministerstwo 

Sportu porusza problem taki, iż w klasach I – III zajęcia powinni prowadzić nauczyciele 

wychowania fizycznego. Może Gmina Kożuchów będzie Gminą innowacyjną 

wprowadzając nauczanie wychowania fizycznego w klasach I – III przez nauczycieli 

wychowania fizycznego. Nie ma potrzeby opłacać dwóch nauczycieli na jednej lekcji. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, stwierdził, iż jest przeciwny likwidacji 

nauki gry w szachy w szkole. Myśli o tym, aby wprowadzić takie zajęcia w Szkole 
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Podstawowej nr  1, ponieważ uważa, że na wysoki wynik jaki uzyskują uczniowie Szkoły 

Podstawowej nr 2 na sprawdzianie klas VIII ma wpływ nauka gry w szachy. Gra  

w szachy uczy logicznego myślenia. Inną kwestią jest zapewnienie uczniom ruchu. 

Tradycja nauki gry w szachy w Szkole Podstawowej nr 2 sięga kilkunastu lat, dlatego nie 

zastanawiałby się na tym, czy zlikwidować naukę gry w szachy, tylko jak dać dzieciom 

inną formę ruchu. Dodał, iż nie jest to łatwe w ciągu roku budżetowego. Poprosił,  

o cierpliwość, być może Gmina uzyska dofinansowanie na prowadzenie zajęć o których 

mówił radny B. Zakrzewski. 

Zakrzewski Bronisław – radny, wyjaśnił, iż w program Mały Mistrz zawiera pomysł 

pomocy nauczycielom klas I-III w sumiennym i atrakcyjnym prowadzeniu lekcji w-f. 

Zgodził się z wypowiedzią Burmistrza dotyczącą nauki gry w szachy. Stwierdził, że  

w dalszym ciągu stoi na stanowisku, iż zajęcia te nie mogą odbywać się kosztem zajęć  

z w-f. Dzieci potrzebują ruchu. Stwierdził, że w klasie III lekcja nauki gry w szachy 

realizowana jest przez dwóch nauczycieli, ponieważ uczniowie których rodzice wyrazili 

zgodę na naukę gry w szachy idą na zajęcia z jednym nauczycielem, natomiast pozostali 

uczniowie mają zajęcia z drugim nauczycielem. Zapytał, dlaczego uczniowie ze Szkoły 

Podstawowej nr 2 i z Gimnazjum Samorządowego nie reprezentują Gminy w szachach  

podczas Lubuskiej Olimpiady Młodzieży.  

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, stwierdził, iż należy w tej sprawie 

zorganizować spotkanie osób, które będą w stanie rozwiązać problem. 

Szukiełowicz Zdzisław – radny, zapytał, na jakim etapie jest wniosek dotyczący II etapu 

rewitalizacji w zakresie dotyczącym obiektu zamku. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zapewnił, że radni zostaną poinformowani 

o rozstrzygnięciu konkursu. Nie ma informacji na jakim etapie jest ocena wniosków. 

Zapewnił, iż wszystkie wymagania formalne zostały spełnione przez Gminę. Należy 

czekać na rozstrzygnięcie. 

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej, 

powiedziała, że z wyjaśnień Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 2 wynika, iż zajęcia z gry 

w szachy prowadzone są po uzyskaniu zgody rodziców oraz w uzgodnieniu  

z Burmistrzem oraz Naczelnikiem Wydziału OKSiZ. Stwierdziła, iż zajęcia powinny być 

prowadzone po godzinach lekcyjnych. Dziecko nie powinno mieć wyboru. Ruch jest 
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podstawowym warunkiem rozwoju. Zapewniła, że zostanie zorganizowane spotkanie  

z Dyrektorami i z Naczelnikiem Wydziału OKSiZ w tej sprawie.  

Ćwiklik – Kowalska Anna – Naczelnik Wydziału OKSiZ, poprosiła również o to, aby  

w spotkaniu uczestniczyli nauczyciele wychowania fizycznego.  

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej, 

poprosiła o interwencję w sprawie zniwelowania zapadłości w ulicy 1 Maja na wysokości 

Lapidarium oraz przy sklepie „Chata Polska”. 

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej, 

poprosiła o interwencję w sprawie obniżonej studzienki przy sklepie na ulicy Okrzei. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zwrócił uwagę, iż mamy miesiąc styczeń  

a na dworze temperatura -6
o
C. Stwierdził, iż takich prac nie wykonuje się o tej porze 

roku.  

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przypomniał, że radny M. Jelinek 

złożył wniosek o powołanie komisji doraźnej, która miałaby za zadanie sprawdzenie 

całej gospodarki wodno – ściekowej. Zakładaliśmy, że wniosek będzie omawiany na 

Komisjach i podjęta zostanie decyzja w tej sprawie. Zapytał, kto z radnych chce 

pracować w w/w komisji.  

Radny Jacek Niezgodzki zgłosił swój akces do pracy w komisji. 

Jelinek Marcin – radny, stwierdził iż jest mu przykro, że stan wody oraz stan cmentarzy 

nie leży na sercu radnych. Powiedział, że złożył wniosek o powołanie komisji, ale jeżeli 

tylko radny J. Niezgodzki chciałby z nim w tej komisji pracować, to wniosek jest 

bezzasadny. Myślał, że dobro mieszkańców, w przełożeniu na jakość wody, świadczone 

usługi, stawki oraz kwestia cmentarzy, którą zgłosił radny H. Zieliński, będzie leżała na 

sercu radnych, ale okazuje się, że jest inaczej.  

Radny Zdzisław Szukiełowicz zgłosił swój akces do pracy w komisji. 

Jelinek Marcin – radny, wycofał wniosek o powołanie komisji doraźnej. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, zapewnił, że sprawa zostanie 

podkreślona w zawiadomieniu na sesję podczas której będą omawiane zagadnienia 

dotyczące P.U.K. „Uskom”. 

Jelinek Marcin – radny, stwierdził, iż 15 minut temu na sali była mieszkanka, która 

zwracała wagę na problem wody i cmentarzy. Podsumował, że radni wpuszczają to 

jednym uchem a wypuszczają drugim, jakby się nic nie stało. 
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Tarbaj Tadeusz– Sołtys Sołectwa Książ Śląski, stwierdził, że skoro radni nie chcą, to on 

razem z Sołtysem Mirocina Średniego mogliby wziąć udział w pracach komisji. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, wyjaśnił, 

że nie omawiał tematu na posiedzeniu Komisji Wsi i Rolnictwa, ponieważ na 

nieformalnym spotkaniu uzyskał informację, iż taka komisja nie będzie powoływana.  
 

Do pkt.9. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady dziękując 

wszystkim za udział w sesji. Sesję zakończono o godzinie 15.30 
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